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Informācija par tikšanos ar lobētāju 

  Atbilstoši Veselības ministrijas procedūras P.71 „Lobēšana” 18.1.apakšpunktam lūdzu 

publicēt VM mājaslapā šādu informāciju par 2025.gada 19. jūnijā notikušo tikšanos ar 

lobētāju: 

Informācija  Aizpilda Darbinieks: 

Lobētāja vārds, uzvārds Ausra Zaksaite 

Lobētāja pārstāvētās organizācijas, 

biedrības, nodibinājuma vai 

juridiskās personas nosaukums, 

kuras interesēs veic lobēšanu) 

Danone | Nordics and Baltics 

Valdes locekle / Mārketinga direktore 

SIA Nutricia 

Lobētāja vārds, uzvārds Līva Šteinberga 

Lobētāja pārstāvētās organizācijas, 

biedrības, nodibinājuma vai 

juridiskās personas nosaukums, 

kuras interesēs veic lobēšanu) 

Danone | Nordics and Baltics 

SIA Nutricia 

Datums, kad saņemts 

priekšlikums par dokumentu 

10.06.2025. 

Dokumenta vai dokumenta 

projekta nosaukums, par kuru 

tiek veikta lobēšana 

Rīcības plāns liekā svara un aptaukošanās 

izplatības pieauguma mazināšanai 2025.–2029. 

gadam (turpmāk – Plāns) 

 Lobētāja sniegtā priekšlikuma 

īss satura izklāsts 

         Veselības ministrija vērsa uzmanību, ka Plāns vēl 

nav ticis skatīts Ministru kabinetā, un informēja par 

gaidāmajām pasākumu izmaiņām gadījumā, ja Plāns 

netiks apstiprināts.  

         Uzņēmums dalījās ar savu pieredzi attiecībā uz 

cukura satura samazināšanu produktos un izteica 

interesi pievienoties Sadarbības memorandam par 

pārtikas produktu sastāva uzlabošanu. Veselības 

ministrija informēja par kārtību, kādā iespējams 

pievienoties memorandam, kā arī par īstenotajiem un 

plānotajiem pasākumiem.  

          Uzņēmums interesējās par plānotajiem 

pasākumiem mārketinga ierobežošanai un informēja 

par sava uzņēmuma veiktajām aktivitātēm attiecībā uz 

mārketinga ierobežošanu bērniem. Veselības ministrija 

izklāstīja Plānā paredzētos pasākumus, tostarp 

pētījuma veikšanu par uzturvielu profilēšanas modeļa 

piemērotību Latvijas tirgū esošiem pārtikas 

produktiem un veselīga uztura ieteikumiem un šī 

pētījuma nozīmi turpmākā rīcības procesā.  

          Uzņēmums vaicāja Veselības ministrijas 

viedokli attiecībā uz akcīzes nodokļa piemērošanu 

augu dzērieniem un skaidroja savu uzskatu par augu 

dzērienu pielīdzināšanu piena produktiem pēc to 

izmantošanas veida. Veselības ministrija norādīja uz 

šobrīd pieejamo augu dzērienu lielo dažādību un 

pētījumu trūkumu attiecībā uz šo dzērienu ilgstošas 

lietošanas ietekmi uz veselību. Veselības ministrija 

norādīja, ka atbalsta akcīzes nodokļa piemērošanu 
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bezalkoholiskiem saldinātiem dzērieniem, pieņēma 

zināšanai uzņēmuma sniegto informāciju, kā arī 

aicināja sadarboties ar Zemkopības ministriju un 

Finanšu ministriju, lai diskutētu par nodokļu 

piemērošanu augu dzērieniem.  

 


